
Z á p i s 
 

z 18. jednání Výboru pro regionální rozvoj a cestovní ruch  
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 08. března 2019 od 8:00 hodin 
v budově Kongresového centra Aldis v Hradci Králové v rámci konání 20. ročníku 

veletrhu cestovního ruchu  INFOTOUR  & CYKLOTURISTI KA 
 

 
 
Přítomni:   dle prezenční listiny 
 
Omluveni: - 
  
Nepřítomni:    dle prezenční listiny 
 
Přizváni:  Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a 

dotací 
Ing. Bc. Miroslav Mejstřík, Dis., vedoucí oddělení krajských dotací 
Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
Ing. Vlasta Kratochvílová, vedoucí úseku cestovního ruchu 
Mgr. Petr Kamenický, oddělení regionálního rozvoje 
Mgr. Daniel Jankovič, úsek cestovního ruchu 

 
 
Hosté:             Bc. Pavel Hečko 
 
   
Program jednání: 

 
1) Úvod, usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 

schválení ověřovatele zápisu, kontrola plnění usnesení a úkolů. 
2) Poskytnutí dotací na individuální účel – I. změna rozpočtu 2019. 
3) Změny v projektech podpořených dotací na individuální účel. 
4) Poskytnutí dotací na individuální účel z kapitoly 18 – zastupitelstvo kraje na rok 2019. 
5) Dotační programy v oblasti regionálního rozvoje pro rok 2019. 
6) Změna termínu ukončení realizace projektu – obec Habřina. 
7) Záměr založení krajské destinační společnosti. 
8) Různé, diskuse. 
9) Závěr. 
 
 
Pozn.: K projednání bodu 7 záměr založení krajské destinační společnosti se připojila Komise 
Rady Královéhradeckého kraje pro cestovní ruch. 
 
___________________________________________________________________________ 
 
 
 



K bodu 1. 
Úvod, usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 
schválení ověřovatele zápisu.  
 
Jednání v 8:00 hodin zahájil a řídil předseda Výboru pro regionální rozvoj a cestovní ruch 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje pan Ing. Oldřich Vlasák. 
 
Předseda výboru konstatoval, že je přítomno 12 členů výboru - výbor je tedy usnášeníschopný 
a přednesl doplněný návrh programu 18. zasedání výboru a nechal schválit účast přítomných 
hostů. Za ověřovatele zápisu z 18. jednání byl navržen RSDr., Ing. Otakar Ruml. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
USNESENÍ VRR 18/161/2019 
Výbor pro regionální rozvoj a cestovní ruch 
 
I. schvaluje 
1. program 18. jednání Výboru pro regionální rozvoj a cestovní ruch, 
2. přítomnost hostů, 
3. ověřovatele zápisu – RSDr., Ing. Otakar Ruml 
 
Hlasování: 
Pro:  12 Proti:  0 Zdržel se:  0  
 
 
K bodu 2. 
Poskytnutí dotací na individuální účel – I. změna rozpočtu 2019. 
 
Informace předal Mgr. Petr Kamenický – oddělení regionálního rozvoje. 
 
V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje 
předkládáme k projednání žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu Královéhradeckého kraje na 
individuální účel. 
Jedná se o projekty, které věcně spadají do oblasti regionálního rozvoje a cestovního ruchu a 
žádosti byly podány do 02.02.2019. 
 
Finanční prostředky na podporu vybraných projektů budou uvolněny v rámci I. změny 
rozpočtu kraje na rok 2019 (kapitola 48 dotační fond, odvětví individuální dotace) 
 
Diskuse: 
Český zavináč z.s. podporován každoročně formou individuální dotace. 
Obec Bukovice: Oprava opěrné zdi Hlavňovského potoka s dostavbou úseku kanalizace - 
mělo být zažádáno v rámci POV. 
Obec Vestec: Nákup víceúčelového traktoru s příslušenstvím – nevhodný účel pro žádost o 
individuální dotaci. 
FG Forrest, a.s.: Vytvoření objektů do mobilní aplikace s rozšířenou realitou pro podporu 
cestovního ruchu a vzdělávání – tyto aktivity řešit jinou formou než formou individuální 
dotace. 
 
 



USNESENÍ VRRCR/18/162/2019    
Výbor pro regionální rozvoj a cestovní ruch 
 
I. doporučuje 
1. Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotací na individuální účely, 
na které budou uvolněny finanční prostředky v rámci I. změny rozpočtu Královéhradeckého 
kraje na rok 2019 a to na tyto projekty:  

- Branka, o.p.s.: Propagace cyklobusů v turistické oblasti Kladské pomezí, 
- Český zavináč z.s.: Internet ve státní správě a samosprávě 2019,  
- Český zavináč z.s.: Zlatý erb 2019,  
- městys Velké Poříčí: Úprava silnice a mostu, Žďárecká ulice, Velké Poříčí,  
- obec Bílá Třemešná: Základy stavby u přístavby pavilonu odborných učeben u 

ZŠ Bílá Třemešná, 
- Velká Deštná: Přestavba turistické útulny pod Velkou Deštnou, 
- Wikov SKI Skuhrov nad Bělou, z.s.: II. etapa výstavby Obslužného objektu 

lyžařských běžeckých tratí v Deštném v Orlických horách. 
2. Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje neschválit poskytnutí dotací na individuální účely, 
a to na tyto projekty: 

- obec Bukovice: Oprava opěrné zdi Hlavňovského potoka s dostavbou úseku 
kanalizace, 

- obec Vestec: Nákup víceúčelového traktoru s příslušenstvím. 
3. Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit žádost FG Forrest, a.s.: Vytvoření objektů 
do mobilní aplikace s rozšířenou realitou pro podporu cestovního ruchu a vzdělávání, jinou 
formou než formou individuální dotace. 
 
Hlasování 
Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
K bodu 3. 
Změny v projektech podpořených dotací na individuální účel. 
 
Informace předal Mgr. Petr Kamenický – oddělení regionálního rozvoje. 
 
a) Město Rychnov nad Kněžnou je na základě usnesení Zastupitelstva Královéhradeckého 
kraje č. ZK/7/441/2017 ze dne 11. 9. 2017 příjemcem účelové investiční dotace ev.č. 
17RGI02-0230 ve výši 2.000.000 Kč na odvedení splaškových vod z území Městské Habrové 
do povodí kanalizačních stok města s jejich čištěním na centrální ČOV. Obec nyní žádá o 
termínu realizace projektu z 1.1.2017 – 31.1.2019 na 1.1.2017 – 31.12.2019 z důvodu 
rozšíření provádění dodatečných stavebních prací. 
 
b) 1. Fotbalový klub Nová Paka, z.s. je na základě usnesení Zastupitelstva Královéhradeckého 
kraje č. ZK/11/799/2018 ze dne 26. 3. 2018 příjemcem účelové investiční dotace ev.č. 
18RGI02-0032 ve výši 1.950.000 Kč na stavební úpravu a výstavbu nových sportovních šaten 
včetně hygienického zázemí. Spolek Obec nyní žádá o termínu realizace projektu z 1.5.2018 – 
30.4.2019 na 1.5.2018 – 31.10.2019 z důvodu nedostatku nabídek na provedení stavby. 
 
 
 
 



USNESENÍ VRRCR/18/163/2019    
Výbor pro regionální rozvoj a cestovní ruch 
 
I. doporučuje 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit změny v projektech města Rychnov n.Kn. a 
1.FK Nová Paka, podpořených dotací na individuální účel. 
 
Hlasování 
Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
K bodu 4. 
Poskytnutí dotací na individuální účel z kapitoly 18 – zastupitelstvo kraje na rok 2019. 
 
Informace zaslala Ing. Petra Teplá – odbor kanceláře hejtmana. 
 
V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje 
předkládáme k projednání žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu Královéhradeckého kraje na 
individuální účel. 
Jedná se o projekty, které se týkají oblasti regionálního rozvoje. 
 

č. IČO žadatel projekt účel požadavek stanovisko odboru SM 

1 00654116 OBEC 
JETŘICHOV 

Nákup zahradního 
traktoru 

Dotace bude použita na pořízení 
nového zahradního traktoru 

70 000 Kč 

RG - Nákup zahradního traktoru 
pomůže zpřístupnit červenou 
turistickou trasu, která je součástí 
Svatojakubské cesty a celý 
unikátní přírodní prostor pro 
intenzívnější celoroční využití. 

 
USNESENÍ VRRCR  
Výbor pro regionální rozvoj a cestovní ruch  
 
I. bere na vědomí 
předložené žádosti o poskytnutí dotace na individuální účel, které by byly hrazeny z kapitoly 
18 – zastupitelstvo kraje na rok 2019. 
 
Hlasování 
Pro: 5 Proti: 5 Zdržel se: 2  USNESENÍ NEBYLO PŘIJATO.  
 
 
K bodu 5.  
Dotační programy v oblasti regionálního rozvoje pro rok 2019. 
 
Informace předal Ing., Bc. Miroslav Mejstřík, Dis. – vedoucí oddělení krajských dotací. 
 
Dotační programy, jejichž alokace budou kryty 1. změnou rozpočtu Královéhradeckého 
kraje pro rok 2019 
Oblast regionálního rozvoje: 

• 19RRD10 Program provozu prodejen na venkově (návrh alokace 1,8 mil. Kč) 
• 19RRD11 Podpora akceschopnosti JPO zřizovaných obcemi 

v Královéhradeckém kraji (návrh alokace 13,5 mil. Kč) 



• 19RRDU2 Rozvoj a budování dálkových a na ně navazujících cyklotras 
v Královéhradeckém kraji (návrh alokace 10 mil. Kč) 

• 19RRDU3 Program obnovy místních částí obcí (návrh alokace 12 mil. Kč) 
 
Lhůta pro podání žádosti o dotaci do krajských dotačních programů pro oblast regionálního 
rozvoje je navržena od 24. 4. 2019 do 13. 5. 2019.  
 
Výbor vyjádřil podporu Programu provozu prodejen na venkově. O program je ze strany obcí 
velký zájem, v současné době má zažádáno 63 obcí. Podpořeno bude 57 žádostí. 
 
USNESENÍ VRRCR/18/164/2019    
Výbor pro regionální rozvoj a cestovní ruch  
 
I. projednal 
podmínky dotačních programů pro oblast regionálního rozvoje na rok 2019. 
 
II. doporu čuje 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit podmínky dotačních programů pro oblast 
regionálního rozvoje na rok 2019. 
 
Hlasování 
Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
K bodu 6. 
Změna termínu ukončení realizace projektu – obec Habřina. 
 
Informace předal Ing., Bc. Miroslav Mejstřík, DiS. – vedoucí oddělení krajských dotací. 
 
Usnesením Zastupitelstva Královéhradeckého kraje číslo ZK/12/904/2018 ze dne 23. 4. 2018 
byla obci Habřina schválena investiční dotace ve výši 100.600 Kč na realizaci projektu 
18RRD03-0001 „Územní plán obce Habřina“, který byl podpořen v rámci dotačního 
programu 18RRD03 Podpora pořízení územních plánů zpracovaných v souladu s metodikou 
MINIS. 
Dne 4. 2. 2019 byla na oddělení krajských dotací doručena žádost o změnu termínu ukončení 
realizace projektu do 30. 3. 2022. Hlavním důvodem prodloužení je ztížená komunikace obce 
se zpracovatelem územního plánu. 
 
USNESENÍ VRRCR/18/165/2019    
Výbor pro regionální rozvoj a cestovní ruch  
 
I. projednal 
žádost o změnu termínu ukončení realizace projektu. 
 
II. doporu čuje 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje požadovanou změnu schválit. 
 
Hlasování 
Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 



K bodu 7. 
Záměr založení krajské destinační společnosti. 
(jednání k bodu 7 se zúčastnila Komise Rady Královéhradeckého kraje pro cestovní ruch) 
 
Informace předala Mgr. Ivana Kudrnáčová – vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a 
dotací. 
Podkladem k jednání byla připravená prezentace daného záměru. 
 
Bc. Pavel Hečko uvedl, že založení krajské destinační společnosti povede k podpoře a rozvoji 
koordinace cestovního ruchu v Královéhradeckém kraji. 
Ing Oldřich Vlasák uvedl, že krajská destinační společnost by měla zastupovat oblastní 
destinační společnosti v jejich zájmech, práci a rozvoji i například v návaznosti na 
komunikaci s MMR. 
Bc. Pavel Hečko všechny kraje prosazují vytvoření zákona o cestovním ruchu. V současné 
době je cestovní ruch a jeho rozvoj v kompetenci krajů. 
 
Mgr. Ivana Kudrnáčová představila záměr krajské destinační společnosti. 
Krajská destinační společnost má za úkol zastřešit zájmy celého území ve východních 
Čechách. 
Zákon o cestovním ruchu je zatím v nedohlednu. MMR přenechává oblast cestovního ruchu 
v kompetencích regionů. Pro podporu cestovního ruchu Královéhradecký kraj chce vytvořit 
Krajskou destinační společnost. 
Byla zpracována analýza k vytvoření krajské destinační společnosti společností KROKEM. 
Rada Královéhradeckého kraje již schválila záměr založení krajské destinační společnosti. 
V současné době je vydefinováno 10 zakládajících členů – Královéhradecký kraj, 7 
certifikovaných oblastních destinačních společností, město Hradec Králové a Krajská 
hospodářská komora. S těmito partnery bude nyní diskutován a vytvářen první návrh stanov a 
uspořádání do správní rady.  
Královéhradecký kraj bude krajskou destinační společnost financovat stejně tak jako 
v současné době financuje úsek cestovního ruchu v rámci Krajského úřadu. 
Úlohou krajské destinační společnosti má být koordinace v rámci území - sjednocení témat, 
okrajová témata a produkty, kongresová turistika, filmová turistika. 
V současné době má již 7 krajů založené krajské destinační společnosti. 
 
Diskuse: 
Ing. Oldřich Vlasák uvedl, že je potřeba velmi dobře zvážit a promyslet formu krajské 
destinační společnosti. Zmínil potřebu založit společnost na jiných principech a v menších 
nákladech. 
Ing. Jan Sobotka uvedl, že jednou z cest rozvoje cestovního ruchu je založení krajské 
destinační společnosti. Komplikace v území způsobují zákony například o ochraně přírody a 
krajiny, o životním prostředí a další. Tyto zákony omezují další rozvoj nejen v chráněných 
oblastech (př. Krkonoše).  
Mgr. Ivana Kudrnáčová uvedla, že čerpání dotací z MMR není důvodem k založení krajské 
destinační společnosti. Důvodem založení je, aby z úřední roviny přešla práce na cestovním 
ruchu do roviny krajské destinační společnosti. Financování společnosti by mělo být na stejné 
výši jako nyní úsek cestovního ruchu v rámci Krajského úřadu.  
Ing. Oldřich Vlasák upozornil na potřebu rozkreslit financování a řízení krajské destinační 
společnosti a předložit jej jako materiál do výboru. 



Mgr. Ivana Kudrnáčová uvedla, že vypracovaná studie vychází i z již realizovaných 
krajských destinačních společností v jiných krajích. Nejlepší forma společnosti s ohledem na 
aktuální legislativní zázemí a další úskalí je forma spolku. 
Michal Vávra uvedl příklad krajské destinační společnosti jižních Čech a její výši 
financování. 
Mgr. Ivana Kudrnáčová uvedla, že cestovní ruch se neustále rozvíjí. V území je více turistů a 
vyhledávaných atraktivit. V současné době je cestovní ruch ze strany kraje rozvíjen kvalitně a 
do budoucna se jedná pouze o změnu formy ve společnost. 
Ing. Oldřich Vlasák uvedl, že vývoj cestovního ruchu je vázán také na vývoj ekonomiky státu. 
Mgr. Jan Balcar, Ph.D. uvedl potřebu vize a jasná pravidla v rámci aktuálních potřeb kraje 
v daném čase. V návaznosti na potřeby se společnost může rozvíjet. 
Bc. Hana Nedvědová odůvodnila podporu vzniku destinační společnosti a to z následujících 
důvodů: kraj v rámci úřední role nemá takové možnosti jako spolek (př. vícezdrojové 
financování), sjednocení konkrétních témat (př. baroko) – zastřešení tématu, velikost 
destinační společnosti se může přizpůsobovat aktuálnímu stavu ekonomiky, požadavkům 
cestovního ruchu aj. 
Bc. Jan Šlaj uvedl, že propagace území je nutná ale v ucelené formě, což vyplývá z praxe. 
Současné oblastní destinační společnosti jsou spíše ve své činnosti pasivní. 
Ing. Hana Masáková, MBA uvedla, že je nyní na řadě upřesnění nastavení a fungování krajské 
destinační společnosti, nastavení cílů a vizí. 
Mgr. Daniel Jankovič uvedl, že je nutné brát zřetel na trend cestovního ruchu a hierarchii. 
Cestovní ruch na úřadě je na vrcholu svých možností a při současném vývoji cestovního 
ruchu poddimenzovaný. Je potřeba mít jednotnou značku cestovního ruchu v kraji, což by 
měla zajistit krajská destinační společnost. Regionální produkt může dobře vytvářet a 
zaštiťovat tato společnost. Krajská destinační společnost by měla pomoci krajským, 
příspěvkovým organizacím a dalším organizacím zabývajícím se cestovním ruchem. 
RSDr., Ing. Otakar Ruml uvedl, že nyní je potřeba se zabývat fakty proč založit krajskou 
destinační společnost a odůvodnit proč ji ostatní členové potřebují. 
Ing. Oldřich Vlasák uvedl, že je důležitý postoj všech partnerů k záměru založení krajské 
destinační společnosti. Je také důležité zhodnotit, čím může který partner přispět v rozvoji a 
fungování společnosti. 
Mgr. Ivana Kudrnáčová uvedla, že bylo jednáno s primátorem města Hradce Králové i 
s vedením Krajské hospodářské komory a v rámci jednání bylo mimo jiné diskutováno, čím 
mohou tito partneři přispět v rozvoji společnosti. Průběžné jednání probíhá i se zbývajícími 
potencionálními partnery. 
 
USNESENÍ VRRCR/18/166/2019   
Výbor pro regionální rozvoj a cestovní ruch  
 
I. projednal 
záměr založení krajské destinační společnosti. 
 
II. doporu čuje 
1. Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit záměr založit krajskou destinační 
společnost. 
2. dopracovat další vstupní materiály o další varianty a porovnání krajských destinačních 
společností, doplnit o ekonomickou a personální rozvahu a směry budoucího rozvoje. 
 
Hlasování 
Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 



K bodu 8. 
Různé, diskuse. 
 
Vesnice roku 2019: obce se mohou do soutěže hlásit do konce měsíce dubna 2019. Hodnotící 
komise proběhne v posledním týdnu v měsíci květnu. V červnu by měl být znám výsledek za 
Královéhradecký kraj. 
Ing. Oldřich Vlasák poznamenal, že je velmi důležitá aktivní účast kraje, který by měl být ve 
vůdčí pozici v rámci krajského kola soutěže. 
Připomínky v rámci soutěže byly zasílány již v loňském roce. Asociace krajů se stala spolu-
vyhlašovatelem soutěže. 
 
Obědy do škol: Královéhradecký kraj opět aktivně podpoří projekt Obědy do škol, do kterého 
se mohou zapojit Základní a mateřské školy. Podpora se vztahuje na děti, jejichž rodiče 
pobírají dávky v hmotné nouzi. Tyto děti mají pak plně hrazenou stravu ve školní jídelně. Ve 
školním roce 2018/2019 se zapojilo do projektu 73 škol a bezplatnou stravu tak čerpalo 430 
dětí. 
  
USNESENÍ VRRCR/18/167/2019   
Výbor pro regionální rozvoj a cestovní ruch  
 
I. bere na vědomí 
aktuální informace k soutěži Vesnice roku 2019 a projektu Obědy do škol. 
 
Hlasování 
Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
K bodu 9. 
Závěr. 
 
Předseda poděkoval členům výboru za účast na jednání výboru a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v čase 9:45 hodin jednání ukončil. Následně se členové 
výboru přesunuli na zahájení 20. ročníku veletrhu cestovního ruchu INFOTOUR & 
CYKLOTURISTIKA. 
 
19. jednání Výboru pro regionální rozvoj a cestovní ruch se uskuteční dne 26.04.2019 od 
10:00 hod. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
RSDr., Ing. Otakar Ruml 

ověřovatel zápisu 
 

Ing. Oldřich Vlasák 
předseda výboru

 



 
 


